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REVISTA PRESEI 

 

 Relaxarea măsurilor şi calendarul concret, discutate de Comitetul 

interministerial pentru revenirea la normalitate de la 1 iunie şi Comitetul 

Naţional pentru Situaţii de Urgenţă 

Relaxarea măsurilor şi calendarul concret pentru fiecare etapă ar urma să fie 

discutate, vineri, atât în cadrul Comitetului interministerial pentru revenirea la 

normalitate, cât şi în cadrul Comitetului Naţional pentru Situaţii de Urgenţă, scrie 

news.ro. 

 

Pentru orice măsură adoptată, Guvernul va trebui să actualizeze Hotărârea de 

Guvern pentru prelungirea stării de alertă. Premierul Florin Cîţu a anunţat că, 

vineri, va avea loc atât o întrunire a Comitetului interministerial pentru revenirea la 

normalitate de la 1 iunie, cât şi o întrunire a CNSU. Cele două organisme ar urma 

să stabilească, şi în urma discuţiei cu preşedintele Klaus Iohannis, relaxarea 

măsurilor, dar şi calendarul concret pentru fiecare etapă. 

 

Chiar dacă şeful statului a anunţat că se renunţă la masca de protecţie în spaţii 

deschise, din 15 mai, dar şi la restricţiile de circulaţie pe timpul nopţii şi a mai dat 

câteva exemple de măsuri care vor fi luate din 1 iunie, cele două organisme trebuie 

să discute pe fiecare domeniu în parte când se va putea reveni la normalitatea de 

dinaintea pandemiei. 

De asemenea, specialiştii din sistemul medical trebuie să se pună de acord şi să 

precizeze care sunt condiţiile în care calendarul de relaxare a măsurilor poate fi pus 

în aplicare – cu referire la rata de incidenţă şi rata de vaccinare. 

 

Premierul Florin Cîţu a anunţat, joi seară, la Digi 24, că în cele două şedinţe se vor 

lua decizii concrete pentru perioada următoare, respectiv etapa de relaxare din 15 

mai şi cea din 1 iunie. 
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Întrucât starea de alertă tocmai a fost prelungită pentru 30 de zile, iar premierul a 

anunţat că nu va renunţa deocamdată la ea, orice măsură de relaxare va trebui să fie 

prevăzută într-o nouă Hotărâre de Guvern. 

 

Florin Cîţu a anunţat că şedinţa de Guvern ar urma să aibă loc tot vineri, însă ora 

acesteia nu a fost deocamdată anunţată. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Klaus Iohannis anunţă: De sâmbătă se renunţă la masca în aer iber şi la 

restricţiile de noapte 

Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat că, începând din 15 mai, "vom avea o 

relaxare pas cu pas", care va include renunţarea la mai multe restricţii. 

"Am elaborat calendarul care cuprinde aceşti paşi până la 1 septembrie, urmând ca 

la sfârşitul verii să avem o evaluare pentru a stabili măsurile pentru toamnă. Aceste 

măsuri sunt condiţionate de evoluţia pandemiei şi de gradul de vaccinare. Dacă 

vrem mai multă relaxare, trebuie să ne vaccinăm. Atât de simplu este. Prima etapă 

va avea loc în 15 mai, următoarea etapă este 1 iunie, pe urmă 1 august", a anunţat 

Iohannis. 

Klaus Iohannis a dat şi câteva exemple de măsuri de relaxare care intră în vigoare 

la 15 mai: 

- Se elimină portul măştii în exterior, cu câteva excepţii, cum ar fi pieţele târgurile 

sau staţiile de transport public. 

- Eliminarea restricţiilor de circulaţie noaptea şi simultan se elimină orice restricţii 

asupra programului agenţilor comerciali. 

- Activităţile sportive în aer liber vor fi posibile cu 25% din locurile de spectatori 

ocupate. 

UPDATE - Discursul integral al preşedintelui Iohannis: 
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Bună seara! 

Am avut, și tocmai s-a încheiat, o întâlnire la care a participat premierul, mai mulți 

membri din Guvern, șefi de instituții, experți. Am discutat astăzi despre pandemie, 

despre campania de vaccinare și despre măsuri de relaxare. 

Dați-mi voie, pentru început, totuși, să rememorez foarte pe scurt prin ce am trecut 

cu această pandemie. Peste un an de zile a durat, până acum, pandemia. A fost 

multă, prea multă suferință în România și îmi pare rău pentru toți cei care au suferit 

de pe urma acestei boli, însă trebuie să ne amintim și de cei care au făcut posibilă 

gestionarea acestei pandemii, de medici, de personalul medical. Ei au fost eroii 

noștri și lor le datorăm mulțumiri, mulțumiri, mulțumiri. 

Acum vedem că pandemia s-a redus un pic, parcă putem să respirăm un pic mai 

ușurați, dar, în același timp, dragi români, trebuie să ne fie foarte clar că suntem 

deja în plină pregătire pentru România post-pandemică. Pandemia nu se va termina 

mâine, nu se va termina nici pe 1 septembrie, dar dacă ne vaccinăm cu toții totuși 

pandemia se va reduce și, în final, se va termina. 

Dar noi vrem să fim pregătiți. Noi nu dorim, eu nu îmi doresc ca România post-

pandemie să fie identică cu România dinaintea pandemiei. 

Am învățat mult, am suferit mult. Avem șansa să facem România mai bună. 

România post-pandemie trebuie să fie România în care implementăm reformele, în 

care avem o dezvoltare susținută, o România în care avem investiții, în care facem 

sistemul sanitar mai bun, în care facem școlile mai sigure, în care se creează locuri 

de muncă, economia crește. Și cred că putem să spunem și acest lucru: România 

post-pandemică este România în care și salariile cresc și în care viața românilor 

devine mai bună. 

Cum putem să ajungem acolo? Dați-mi voie să recapitulăm foarte pe scurt câteva 

date despre pandemie, dar și despre campania de vaccinare. Am avut în ultimele 

săptămâni o evoluție încurajatoare. De la o zi la alta, numărul de bolnavi a scăzut, 

a scăzut numărul de persoane care sunt internate la Terapie Intensivă și, da, a 

scăzut numărul de persoane care au murit în fiecare zi de pe urma acestei boli 

cumplite. În același timp, campania de vaccinare a prins viteză.  
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Avem în fiecare zi peste 100.000 de persoane care se vaccinează și am parcurs deja 

un drum lung. Însă este nevoie de mai mult. Este nevoie de mult mai mult. 

Dacă vrem să ieșim din pandemie, trebuie să ne vaccinăm! Nu este altă cale de a 

finaliza această pandemie cu succes. Pentru asta, în ședința de astăzi am stabilit 

niște ținte de vaccinare. Aș spicui dintr-un tabel. Ne propunem ca la 1 iunie să 

avem 5 milioane de persoane vaccinate, la 1 iulie 6 milioane, la 1 august 7 

milioane de persoane vaccinate. 

O să vă întrebați de ce aceste date. Am pregătit un calendar cu măsuri de relaxare 

și am dorit să avem un calendar care cuprinde întreaga perioadă de vară. Așadar, ne 

pregătim de relaxare. Însă trebuie să fie o relaxare precaută. Noi vrem să scăpăm 

de pandemie, nu vrem să ne relaxăm în iunie ca să revenim cu restricții în august. 

Vrem să avem un calendar care ne permite să reluăm multe activități, dar care nu 

ne expun pericolului revenirii pandemiei în forță. 

Așadar, vom avea o relaxare pas cu pas. Am elaborat calendarul, care cuprinde 

acești pași până pe 1 septembrie, urmând ca la sfârșitul verii să avem o reevaluare, 

pentru a stabili măsurile pentru toamnă. Aceste relaxări sunt condiționate de doi 

factori extremi de importanți - pe de-o parte, de evoluția pandemiei și, evident, de 

măsurat prin rata de incidență, pe cealaltă parte, gradul de vaccinare. 

Dacă vrem mai multă relaxare, trebuie să respectăm măsurile care rămân în vigoare 

și trebuie să ne vaccinăm. Așa de simplu este. 

Și acum dați-mi voie să dau câteva exemple concrete de relaxare. Aceste măsuri au 

fost discutate astăzi în întâlnirea pe care am avut-o. Ele vor fi în detaliu enunțate de 

Comitetul Național și, în final, vom avea o Hotărâre de Guvern care impune aceste 

relaxări. 

Avem date cheie. Prima etapă de relaxare va avea loc chiar acum, în 15 mai, deci 

în weekendul care urmează deja vom avea câteva măsuri de relaxare funcționale. 

Următoarea etapă este 1 iunie, pe urmă 1 iulie, pe urmă 1 august. 

Așadar, din 15 mai se elimină portul măștii în exterior, cu câteva excepții, desigur.  
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Rămân excepțiile din exterior unde trebuie să purtăm în continuare masca, cum ar 

fi piețele, târgurile sau stațiile de transport public, fiindcă în mijloacele de transport 

public masca va rămâne obligatorie, cum va rămâne masca obligatorie în spațiile 

din interior. Deci, prima măsură, în aer liber se renunță la această mască. 

A doua măsuri care intră imediat în vigoare este eliminarea restricțiilor de 

circulație noaptea și simultan se elimină orice restricții asupra programului 

agenților comerciali. Deci, magazinele vor reveni la programul normal pe care l-au 

avut. 

Tot din acest weekend pot să vă dau câteva exemple. Activitățile sportive în aer 

liber vor fi posibile cu 25% din locuri ocupate, deci cu spectatori. În interior vom 

avea, de asemenea, câteva relaxări care încep majoritatea din 1 iunie, când va 

crește capacitatea de cazare, va crește capacitatea de servire în restaurante și așa 

mai departe. Sunt foarte multe măsuri, ele vor fi prelucrate de Comitetul Național 

și vor fi toate aduse la cunoștința publicului. 

Câteva detalii - avem, bunăoară: nunți, botezuri, mese festive unde pot participa în 

exterior, deci în aer liber, începând cu 1 iunie maximum 70 de persoane; nunți, 

botezuri, mese festive în interior maximum 50 de persoane de la 1 iunie. De la 1 

iulie numărul crește, de la 1 august numărul crește. Dar, și aici este foarte 

important, dacă organizatorul garantează că toate persoanele care participă sunt 

vaccinate se renunță la restricționarea numărului de participanți. 

Deci, mai concret, dacă, pe 15 iulie, cineva dorește să organizeze o nuntă într-un 

spațiu închis, în interior, și garantează că toți participanții sunt vaccinați nu se mai 

aplică restricționarea la un număr de - ar fi atunci - 70 de persoane. 

Similar, la exemplul sălile de sport, numărul de participanți este restricționat, însă 

dacă organizatorul, managerul sălii de sport, garantează că toate persoanele care 

intră sunt vaccinate, numărul de participanți poate să crească. Aceste măsuri sunt 

gândite, pe de o parte, să ne protejeze, pe de altă parte, să ne reluăm cât de mult 

viața normală și, evident, încurajează vaccinarea. 

În final, o remarcă legată de școli. Noi păstrăm în continuare normele care țin de 

rata de incidență. Deci, avem în continuare scenariul verde, galben, roșu. Aceste 

lucruri se aplică ca și până acum. 
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Este previzibil ca în următoarele săptămâni majoritatea localităților să intre în 

scenariul verde și, în acest fel, majoritatea elevilor se vor întoarce fizic în școli. 

Deci, în privinţa școlilor, se aplică normele de până acum, însă relaxările care sunt 

valabile sunt, evident, valabile pentru toată lumea. Este foarte probabil ca anul 

școlar să se încheie cu toți elevii în școală și este foarte de dorit să se încheie cu 

majoritatea românilor vaccinați. 

Aşadar, la final, dați-mi voie să vă spun că vă doresc tuturor multă sănătate – și 

mergeți la vaccinare! 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Începe NEBUNIA: STS a distribuit tabletele. Oamenii vor da CNP-ul și vor 

fi verificați dacă sunt vaccinați 

Accesul la evenimentele-pilot organizate în interior, vineri şi sâmbătă, de 

instituţiile din subordinea Ministerul Culturii va fi asigurat doar persoanelor 

vaccinate, cu un grad de ocupare a sălii de 75% şi cu purtarea obligatorie a măştii 

de protecţie. 

"Condiţiile de participare a publicului la evenimentele derulate în interior ce vor 

avea loc la Opera Naţională Bucureşti (vineri, 14 mai), la Teatrul Naţional 

Bucureşti (15 mai) şi Opera Naţională Română Cluj-Napoca (15 mai) au fost 

aprobate cu anumite amendamente de către Comitetul Naţional pentru Situaţii de 

Urgenţă. Astfel, accesul va fi asigurat doar persoanelor vaccinate, cu un grad de 

ocupare a sălii de 75% şi cu purtarea obligatorie a măştii de protecţie", precizează 

Ministerul Culturii. 

Spre exemplu, directorul Operei Naționale din București, Daniel Jinga, a explicat 

că le-au fost aduse tablete de la Serviciul de Telecomunicații Speciale, iar angajații 

au fost învățați cum să utilizeze aplicația de verificare a celor care s-au vaccinat, a 

precizat acesta la Radio România Actualități. 

Practic, la intrarea în clădire se solicită CNP-ul sau se scanează cartea de identitate, 

iar aplicația îi identifică pe cei care s-au vaccinat. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Cîţu: Creşterea economică în 2021 o să fie peste toate estimările de la 

începutul anului 

Creşterea economică în 2021 o să fie ''peste'' toate estimările de la începutul anului, 

a afirmat, vineri, premierul Florin Cîţu, adăugând că, potrivit datelor Institutului 

Naţional de Statistică, salariul nominal mediu şi puterea de cumpărare au crescut 

"semnificativ" în luna martie a acestui an comparativ cu perioada similară din 

2020. 

 

"Veşti excelente pentru toţi românii! Salariul mediu nominal creşte semnificativ. 

Puterea de cumpărare a românilor creşte semnificativ. Pregătim economia pentru 

perioada post-pandemie. Creşterea economică în 2021, de care vor beneficia toţi 

românii, o să fie peste toate estimările de la începutul anului. Vă garantez", a scris 

Cîţu, pe pagina sa de Facebook. 

 

El a adăugat că datele INS arată un indice al câştigului salarial real de 105,0% 

pentru luna martie 2021 faţă de luna precedentă. 

 

"INS: Martie 2021 comparativ cu Martie 2020. Comparativ cu luna martie a anului 

precedent, câştigul salarial mediu nominal net a crescut cu 7,7%. 

Câştigul salarial în raport cu evoluţia preţurilor de consum: Indicele câştigului 

salarial real a fost 104,5% pentru luna martie 2021 faţă de aceeaşi perioadă a 

anului precedent. Indicele câştigului salarial real a fost 105,0% pentru luna martie 

2021 faţă de luna precedentă", a completat prim-ministrul. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Premierul Florin Cîţu - în judeţul Suceava; va vizita două centre de 

vaccinare şi se va întâlni cu reprezentanţii HoReCa 

Premierul Florin Cîţu se va afla vineri în judeţul Suceava, unde are programate o 

serie de vizite şi întâlniri. 

 

Cu această ocazie, şeful Guvernului va vizita două centre de vaccinare anti-

COVID şi va avea o întâlnire cu reprezentanţii HoReCa. 

https://www.facebook.com/florinVcitu/posts/2582965775331399
https://www.facebook.com/florinVcitu/posts/2582965775331399


CNSLR Fratia |  Revista Presei 14 mai 2021 8 

 

 

Florin Cîţu va merge la Centrul de vaccinare drive-through de la Shopping City 

Suceava, iar ulterior la Centrul de vaccinare din Spitalul orăşenesc Gura 

Humorului. 

 

Totodată, el va participa la prezentarea proiectelor de infrastructură A7, A8 şi a 

celor de investiţii ale Consiliului Judeţean Suceava. 

 

La ora 13,00, va avea o întâlnire cu reprezentanţii sectorului HoReCa.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 DIICOT a decis: Blocarea metroului nu e faptă de terorism 

DIICOT susține că blocarea metroului nu e faptă de terorism. Anchetatorii au 

trimis dosarul la Parchetul Sectorului 4, care continuă cercetările în urma 

evenimentului de la finalul lunii martie. Procurorii au cerut documente și au extins 

ancheta, informează Realitatea PLUS. 

Procurorii DIICOT au analizat plângerea depusă de METROREX la finalul lunii 

martie, după protestul de la metrou, și au ajuns la consluzia că aceste presupuse 

fapte nu sunt de competența Parchetului anti-mafia, ceea ce înseamnă că nu sunt 

fapte de terorism. Prin urmare, au trimis plângerea la Parchetul sectorului 4. 

Aceștia aveau deja o bucată de investigație pe care, de altfel, au și extins-o. 

Potrivit unor surse citate de Realitatea PLUS, cercetările la sectorul 4 au fost 

extinse pentru infracțiuni de zădărnicire a combaterii bolilor. În același dosar aflat 

acum pe rolul Parchetului sectorului 4 se cercetează și modul în care a fost 

încălcată legea în ceea ce privește declararea grevei. 

Potrivit acelorași surse, până în prezent au fost audiate aproximativ 20 de persoane, 

iar procurorii au cerut documente atât de la METROREX, cât și de la sindicate. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 România a primit iar ordine de la Comisia Europeană: Nouă reforme 

majore sunt incluse în Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă 

România a ajuns la un acord cu oficialii Comisiei Europene privind nouă reforme 

majore care vor fi incluse în Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR), în 

urma discuţiilor de la Bruxelles dintre cele două părţi, se menţionează într-un 

comunicat remis joi de Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene (MIPE). 

Premierul Florin Cîţu şi ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Cristian 

Ghinea, au avut săptămâna aceasta întâlniri la Bruxelles cu oficiali ai Comisiei 

Europene, inclusiv cu preşedintele Comisiei Europene, Ursula von der Leyen. 

Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene enumeră reformele majore care vor 

fi incluse în Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă: "reforma pensiilor - o 

reformă majoră care va asigura un nivel adecvat pentru cei cu venituri mici şi de 

asemenea sustenabilitatea sistemului de pensii pe termen mediu şi lung; reforme în 

politica fiscală - adoptarea de măsuri pentru a creşte veniturile la buget din 

impozite, optimizarea cheltuielilor şi pentru a asigura aplicarea cadrului fiscal; 

companiile cu capital de stat - revizuirea cadrului legislativ pentru aceste companii 

pentru a îmbunătăţi guvernanţa corporativă şi pentru a asigura respectarea strictă a 

acestor reguli, monitorizare centralizată eficientă şi control cu accent pe 

performanţă; salarizarea în administraţia publică - revizuirea sistemului pentru a 

evita eventuale creşteri bruşte ale cheltuielilor cu salariile; Banca Naţională de 

Dezvoltare - crearea şi operaţionalizarea acestei bănci." 

Alte patru reforme majore menţionate de MIPE sunt "administraţie publică - un 

nou sistem pentru a accede în funcţiile publice şi un sistem îmbunătăţit de 

promovare, inclusiv pentru funcţii de management; justiţie - modificarea legilor 

justiţiei şi consolidarea cadrului anti-corupţie; transport fără emisii de carbon - 

introducerea principiilor taxării verzi, un nou sistem de taxare pentru drumuri, 

promovarea transportului cu emisii zero; energie regenerabilă - promovarea 

eliminării treptate a cărbunelui din mixul energetic şi creşterea contribuţiei din 

energii regenerabile, sprijin pentru producţia de hidrogen şi baterii şi o reformă a 

pieţei de energie electrică." 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/florin-citu_3112.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ursula-von-der-leyen_2971.html
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Alte reforme sectoriale care vor fi finanţate prin PNRR sunt venitul minim de 

incluziune, prevenţie şi îngrijire medicală primară, creşterea ratelor de reciclare, 

dialog social sporit, îmbunătăţirea guvernanţei locale, cadru îmbunătăţit al 

achiziţiilor publice, notează Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene. 

În ceea ce priveşte sprijinul pentru mediul de afaceri prin PNRR, acesta se va 

ridica la aproximativ 2,2 miliarde de euro, potrivit MIPE. Acest sprijin va fi 

acordat prin instrumentele financiare cu intermediari instituţii financiare (BEI, FEI 

şi foarte probabil şi BERD, astfel: garanţii de portofoliu pentru solvabilitate, 

acţiune climatică şi eficienţă energetică - circa 550 milioane euro pentru IMM-uri 

şi mid-caps; instrument de capital de risc pentru IMM-uri - circa 500 milioane euro 

pentru IMM-uri şi mid-caps; Fond de Fonduri pentru digitalizare, acţiune climatică 

şi alte domenii de interes - circa 300 milioane euro pentru întreprinderi mari. 

Pe lângă instrumentele intermediate de BEI, FEI şi BERD, vor mai exista diverse 

scheme de granturi în cadrul diferitelor componente: digitalizarea IMM-urilor - 

fonduri nerambursabile, schemă administrată de MIPE - circa 200 milioane euro; o 

măsură de sprijin pentru listarea la bursă a companiilor româneşti: circa 35 

milioane euro, implementată de MIPE, cu sprijinul Bursei de Valori Bucureşti; 

diverse scheme de sprijin pentru stimularea competitivităţii, cu accent pe inovare şi 

crearea de tehnologie digitală: circa 200 milioane euro, implementată de Ministerul 

Cercetării, Inovării şi Digitalizării; diverse scheme de sprijin pentru promovarea de 

energii regenerabile: circa 200 milioane euro (suma este în negociere la acest 

moment), implementată de Ministerul Energiei; diverse scheme de sprijin pentru 

investiţii semnificative, în special în zona de inovare şi noi tehnologii aplicate în 

zona de producţie: circa 200 milioane euro, implementată de Ministerul Finanţelor. 

Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene precizează că investiţiile în 

Educaţie vor fi de 3,7 miliarde de euro, cu următoarele rezultate aşteptate: 10.000 

de laboratoare, 2.000 de microbuze "verzi" achiziţionate, peste 80.000 de săli de 

clasă dotate cu mobilier, 50 de unităţi de învăţământ nou construite. 

De asemenea, MIPE notează că pentru Sănătate vor fi alocate 2,5 miliarde de euro, 

cu următoarele rezultate aşteptate: construcţia şi/sau dotarea a 200 de centre 

comunitare; 3.000 de cabinete de medicină de familie; 100 de cabinete de 

planificare familială. 
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Potrivit Ministerului Investiţiilor şi Proiectelor Europene, alte componente din 

PNRR, aflate în fază avansată de negociere, sunt: împăduriri, combaterea tăierilor 

ilegale de păduri şi biodiversitate - 1,4 miliarde euro; transport - 8,5 miliarde euro; 

Fondul pentru Valul renovării - 2,2 miliarde euro, conform Agerpres. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Apare o nouă structură-cheie în Guvern. Reformă dură în companiile de 

stat, cu posibile închideri 

În cadrul Guvernului se va înființa o nouă entitate care va face „politica statului în 

ce privește companiile de stat”: audit, deprofesionalizare și dacă este cazul chiar și 

închidere. 

Ministrul fondurilor UE, Cristian Ghinea, a declarat joi la Guvern: 

 `Vom face o reforma a companiilor de stat. Vom avea audit la toate 

companiile de stat. 

 Vom elimina din legea managementului companilor de stat exceptiile bagate 

de PSD ALDE. Toate companiile trebuie sa treaca printr-un proces de 

prefesionalizare, numire apolitica a board-urilor, si vor fi supravegheate de 

un departament special de la SGG care va face politica statului in ce priveste 

companiile de stat. 

 Asta este o recomandare de tara care apare in 5 recomandari ale Comisiei 

Europene. Vom crea aceasta entitate la SGG, va avea indicatori de 

performanta pentru toate companiile de stat, vom avea plan de reforma, 

inchidere unde este cazul si legarea salariilor de criterii de performanta 

 Companiile de stat trebuie sa fie sursa de venit la buget, nu o sursa sa se 

scurga bogatie din averea publica' 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Claudiu Năsui anunță un proiect important: se sparge monopolul marilor 

companii 

Ministrul Economiei, Claudiu Năsui, a precizat faptul că a fost lansat în dezbatere 

publică proiectul de OUG pentru noi sistem de promovare a exporturilor. Năsui 

arată că nu va mai exista discriminare între marii exportatori și micii 

întreprinzători. 

”Proiectul de OUG pentru noul sistem de promovare a exporturilor este în 

transparență (https://cutt.ly/DezbatereOUG). Tot aici puteți găsi și adresa de e-mail 

unde puteți trimite propunerile, sugestiile și opiniile privind proiectul. 

Este un sistem de bun simț și simplu. 50% din cheltuielile pe care o firmă le 

angajează pentru a participa la târguri și misiuni economice internaționale se vor 

putea transforma în credit fiscal. Adică dacă ai cheltuit 10.000 de lei, 5.000 îi scazi 

din impozitul datorat. 

Soluția este astfel deschisă tuturor întreprinderilor care doresc să exporte. Ea se va 

aplica și marilor exportatori ai României care participă la aceste evenimente, dar și 

micilor exportatori care doresc să se promoveze pe noi piețe. 

Nu va mai exista niciun fel de discriminare subiectivă, nici cerința de a face parte 

din asociația potrivită pentru a beneficia de susținere. Selecția firmelor și târgurilor 

nu o va face o comisie centrală, ci fiecare antreprenor va decide pentru sine dacă și 

unde să meargă pentru a-și promova produsele. Iar decizia o va lua cu răspundere, 

plătind din banii proprii. 

Nu vor mai exista nici acele contracte dubioase cu statul câștigate mereu de 

aceleași firme. 

Noul sistem va înlocui unul în care o „mare familie” alegea și târgurile, și firmele 

care se duc la ele. Apoi făcea contracte pe bani publici pentru servicii de 

intermediere cu o mână de firme. O mare parte din ele legate între ele, iar altele 

deținute de apropiați ai decidenților politici. Și, în final, raporta rezultate fabuloase 

de export în teorie, pentru că în realitate firmele abonate și favorizate au cifre de 

afaceri infime sau chiar zero. 
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Puteți afla mai multe despre acest robinet de bani publici din această conferință de 

presă (https://cutt.ly/SchemaPPE), iar toate detaliile le puteți găsi în nota de 

fundamentare. Închidem robinetul și punem bazele unui sistem echitabil, 

nediscriminatoriu și în care putem ajuta exporturile tuturor firmelor, nu doar a 

câtorva.”, scrie Claudiu Năsui. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ministrul Fondurilor Europene participă la o dezatere pe tema PNRR, 

organizată vineri în sistem online de Expert Forum 

Ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Cristian Ghinea şi un grup de 

analişti participă vineri la o dezbatere pe tema Planului Naţional de Redresare şi 

Rezilienţă (PNRR), transmite Agerpres. 

În cadrul evenimentului, organizat de Expert Forum (EFOR), se va discuta, printre 

altele, despre cum va arăta PNRR şi care proiecte sunt acceptabile şi care nu pentru 

Comisia Europeană. Dezbaterea va fi transmisă şi pe Facebook EFOR. 

Potrivit unui comunicat la Ministerului Investiţiilor şi Proiectelor Europene 

(MIPE), România a ajuns la un acord cu oficialii Comisiei Europene privind nouă 

reforme majore care vor fi incluse în PNRR, în urma discuţiilor de la Bruxelles 

dintre cele două părţi. 

Premierul Florin Cîţu şi ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Cristian 

Ghinea, au avut săptămâna aceasta întâlniri la Bruxelles cu oficiali ai Comisiei 

Europene, inclusiv cu preşedintele Comisiei Europene, Ursula von der Leyen. 

Eu nu cred ca cei de la Expert Forum sunt atat de experti cum se lauda. 

Daca sunt atat de buni sa spuna clar ce nu merge in Romania: nu exista controlul 

real al calitatii. 

Legile sunt facute in asa fel incat statul poate sa semneze contracte fara garantia 

calitatii desi plateste prin contract ca si cum ar primi-0. 

Problema e de… calibrare – intai legile trebuie sa fie stricte si apoi BRML, 

RENAR sa fie si ele controlate la randul lor… macar prin transparenta. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Ministrul Cercetării: Să creşti o ţară fără cercetare înseamnă că viaţa va fi 

mult mai scumpă peste 20 de ani 

Ministerul Cercetării, Inovării şi Digitalizării, Ciprian Teleman, atrage atenţia că 

deşi cercetarea nu aduce capital politic, dacă nu se va investi în aceasta, "viaţa 

compatrioţilor" va fi mai scumpă peste 20 de ani, pentru că va trebui să cumpărăm 

"ştiinţa făcută de alţii". 

 

"Cercetarea nu aduce capital politic celor care ar trebui să o susţină sau o susţin. Ea 

aduce capital politic unor generaţii viitoare de politicieni, prin rezultatele care 

contribuie la dezvoltarea economică a unei ţări. Aici cred că avem nevoie de ajutor 

şi de un lobby susţinut (...) Avem nevoie de ajutor din partea mediului academic, a 

mediului de cercetare, a oricărui vector de lobby către politicieni, pentru a înţelege 

că fericirea acestui copil, care este România, la maturitate depinde de modul în 

care îl creşte. A creşte o ţară fără cercetare înseamnă că viaţa compatrioţilor noştri 

va fi mult mai scumpă peste 20 de ani, pentru că va trebui să cumpărăm ştiinţa 

făcută de alţii", a afirmat Teleman la Senat, la dezbaterea cu tema "Cum 

revitalizăm sistemul naţional de cercetare-dezvoltare", organizată de Comisia 

pentru ştiinţă, inovare şi tehnologie. 

 

El a explicat că trebuie să se "recondiţioneze cercetarea universitară şi din 

institutele naţionale de cercetare-dezvolare - două piese ale unui ceas ruginit". 

 

"În prezent, cu mica echipă de la Ministerul Cercetării (...), ne propunem, prin 

demontarea acestui ceas ruginit, care este cercetarea universitară şi cercetarea prin 

INCD-uri (institute naţionale de cercetare-dezvolare - n.r.), să recondiţionăm 

aceste două piese şi să găsim cea mai bună cale pentru a le angrena, în aşa fel încât 

între universităţi şi institutele naţionale de cercetare dezvoltare, de fapt între toate 

formele de cercetare, să existe acea interoperabilitate şi sinergie", a explicat 

Teleman. 

 

Potrivit lui Ciprian Teleman, Ministerul Cercetării trebuie să lucreze împreună cu 

Ministerul Educaţiei (...) pentru a crea trasee separate de formare accelerată, pentru 

ca peste câţiva ani să avem candidaţi pentru institutele de cercetare. 
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"Unde ar trebui să ajungă, trebuie să găsească un mediu minim confortabil, pentru 

a rămâne acolo. Asta înseamnă finanţare. Cercetarea este un tip de activitate în 

care, pentru a obţine rezultate, înainte trebuie să finanţezi. Ăsta e mesajul pe care 

ar trebui să-l înţelegem toţi. Nu poţi obţine rezultate şi apoi să le plăteşti. Nu 

funcţionează aşa. Aşadar, trasee separate pentru copii începând din şcoala primară, 

gimnazială, preuniversitar, universitate şi, cei mai buni dintre ei, să fie calificaţi 

pentru a începe o cercetare", a adăugat Teleman.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Seful Gărzii Naţionale de Mediu: Structuri de crimă organizată fac presiune 

pe punctele vamale pentru a introduce deşeuri în ţară 

Structuri de crimă organizată fac presiuni pe punctele vamale din România pentru 

a introduce cantităţi tot mai mari de deşeuri în ţară, în condiţiile în care în Europa 

s-au epuizat capacităţile de stocare a gunoaielor şi China nu mai este o poartă 

deschisă în acest sens, a declarat, joi, la Craiova, comisarul general al Gărzii 

Naţionale de Mediu (GNM), Octavian Berceanu. 

„Cumva trebuie poate să refacem şi legislaţia, pentru că afară astfel de activităţi 

(n.r. - gropile ilegale de gunoi) sunt infracţiuni. Nimeni nu vine cu un TIR de 

moloz din construcţii să îl arunce oriunde, pentru că acolo, pe lângă amenda foarte 

mare şi confiscarea autovehiculului ca măsură complementară, există şi încadrarea 

penală pentru infracţiuni. Şi asta poate trebuie să adaptăm şi noi în România, 

pentru că valul acesta de depozitări ilegale este cel mai mare din Europa. De ce 

avem un val de deşeuri la graniţă? Pentru că, în 2018, China a interzis importurile 

de deşeuri. Ca să neutralizezi aceste deşeuri afară, te costă cam 250-300 euro per 

tonă, iar în România costurile pentru depozitare sunt mult mai mici, de 50-70 de 

euro. Şi atunci este un întreg business dezvoltat, iar noi acum facem muncă de 

prevenţie să oprim deşeurile care intră în ţară, să oprim containerele şi facem 

muncă de destructurare a structurilor de crimă organizată care s-au înfiinţat în 

spatele acestui business.  
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Presiunea mare este pe punctele vamale: încearcă de fiecare dată să găsească un 

moment de neatenţie la modul de acţiune al vameşilor, poliţia de frontieră, 

comisarii de mediu şi atunci solicitările noastre sunt permanente, 24 de ore din 24”, 

a declarat Berceanu în cadrul unei conferinţe de presă, relatează Agerpres. 

Potrivit comisarului general al GNM, presiunea la punctele vamale a crescut în 

ultimele luni şi unul dintre motive ar fi că în Europa s-au epuizat capacităţile de 

stocare a deşeurilor. 

„Nu ştiu exact motivul, dar este o presiune foarte mare. Poate unul din motive este 

că s-au epuizat capacităţile de stocare în Europa: cum avem noi aceste depozite şi 

incineratoare, volumul a crescut foarte mult, capacităţile de stocare au scăzut, s-au 

umplut, şi atunci trebuie revărsate aceste deşeuri undeva. Nemaifiind o poartă 

deschisă către China, cum aruncă şi cei care transportă ilegal molozul, îl arunci în 

cel mai apropiat spaţiu liber, în spaţiu verde, undeva unde nu te vede nimeni. Asta 

fac ei. Încearcă să mute aceste deşeuri undeva unde nu îi mai vede nimeni, în 

Europa, sub diferite forme”, a explicat Berceanu. 

 

Şeful GNM a detaliat că o metodă prin care structurile de crimă organizată 

încearcă să introducă ilegal deşeuri în România este cu ajutorul TIR-urilor în care 

primii doi-trei baloţi sunt cu diverse mărfuri, iar în spate sunt tone de deşeuri. 

 

„De la jucării în acte, la obiecte de second-hand, avem primii doi-trei baloţi care 

arată ca nişte jucării sau alte obiecte valorificabile şi în spate avem cu totul altceva. 

Şi iarăşi, cumva, ministerul şi celelalte ministere vin şi susţin material achiziţii de 

scanere mobile, ca să putem cumva să vedem ce este în containere, să ne 

eficientizăm munca, să avem un flux de informaţii mult mai bun şi să vedem în 

timp real cine ce trimite. Pentru că odată pătruns un astfel de container pe teritoriul 

României, este foarte greu să îl mai găseşti. Este chiar aproape imposibil. În 20 de 

kilometri a dispărut tot ce era în container”, a afirmat Berceanu. 

(Sursa: Agerpres) 
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 OFICIAL Școlile doctorale de la Academia de Poliție se desființează, după 

multiple cazuri de plagiat 

Guvernul a adoptat proiectul de hotărâre privind reorganizarea Academiei de 

Poliție care prevede desființarea celor două școli doctorale din cadrul instituției, a 

anunțat joi ministrul de Interne, Lucian Bode. 

 

În plus, din șase facultăți câte sunt acum, vor rămâne două, prin reorganizare. 

 

„Am decis reorgazniarea academiei de poliție pornind de la nevoia stringentă de 

profesionalizare a cadrelor (...) Reorganizarea academică înseamnă desființarea 

celor doua școli doctorale”, a declarat Bode, la finalul ședinței de Guvern. 

„Ne-am propus să restabilim moralitatea și etica academică”, a mai spus el. 

„La nivel de doctorat, intră în lichidare cele două școli doctorale înființată în 1997, 

cea de drept și cea de ordine și siguranță publică înființată în 2002”, a precizat și 

ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu. 

„Există mecanisme legale și intituționale și de altfel sunt in evaluarea CNATDCU 

o serie de lucrări, 3 au fost declarate plagiat, altele sunt în evaluare. Cu siguranță 

profesorii care doamne fereste ar avea teza plagiată, demersurile pe care noi le 

facem prin lege, veți vedea, nu mai pot preda la Academia de Poliție”, a răspuns 

Bode, întrebat dacă va lua în calcul o evaluare a tuturor lucrărilor de doctorat 

obținute la aceste două școli. 

 

„Sunt 717 titluri de doctor...”, a mai spus Bode, întrebat din nou acest lucru. 

 

Cîmpeanu a intervenit și a precizat că „există un cadru legal care precizează foarte 

clar elementele care se iau în considerare atunci când se solicită evaluarea 

lucărilor.” 

„Toate școlile doctorale vor fi evaluate conform criteriilor și sigur ca se evalueaza 

un procent de diplome elaborate de acea scoala. Este vorba de evaluarea tuturor 

domeniilor de doctorat și instituția organizatoare, a spus ministrul Educației. 
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În octombrie 2020, fostul ministru al Educației Naționale, Monica Anisie, a 

anunțat că a decis monitorizarea Academiei de Poliție și că a solicitat Consiliului 

Național de Atestare a Titlurilor, Diplomelor și Certificatelor Universitare 

(CNATDCU) să evalueze toate cele 800 de teze realizate în cadrul instituției 

pentru a vedea dacă sunt sau nu plagiate. 

”Am decis monitorizarea acestei Academii de Poliție pentru a vedea ce se întâmplă 

în cadrul acestei instituții. Am solicitat Consiliului Consultativ, adică am solicitat 

CNATDCU, să fie evaluate toate tezele de doctorat care au fost realizate la 

Academia de Poliție, acele peste 800 de teze care au fost realizate în cadrul 

Academiei, pentru a vedea dacă sunt sau nu sunt plagiate”, a declarat Anisie la B1 

TV. 

”Vorbim în prima etapă de acele teze de doctorat ale cadrelor didactice de la 

Academie și după aceea treptat să fie verificate”, a adăugat ea. 

"Trebuie să se ia toate măsurile legale care se impun. Adică, odată ce teza a fost 

considerată ca fiind plagiată, trebuie să se ia şi măsura administrativă în sensul 

acesta. Aş vrea să vă spun că în momentul în care am preluat mandatul de ministru 

nu am găsit ca să lucreze de fapt aceste consilii şi a trebuit să operaţionalizez. Nu 

se întruneau, unele dintre ele nici măcar nu mai aveau membrii desemnaţi. (...) Am 

operaţionalizat printre altele şi Consiliul de Etică şi Management Universitar şi 

CNATDCU, tocmai pentru că simţeam nevoia să realizăm acest lucru, de a avea 

alături aceste consilii consultative pentru minister şi a lua măsuri legale care se 

impun în situaţia în care se încalcă etica academică", a declarat Anisie. 

Fostul ministru a semnat în octombrie 2020 ordinele de retragere a acreditarilor 

celor două școli doctorale ale Academiei de Poliție – cea de Drept și cea de Ordine 

Publică și Siguranță Națională – la propunerea Consiliului de Etică și Management 

Universitar. 

A fost pentru prima oară când un organism de control al Ministerului Educației, 

mai exact Consiliul de Etică și Management Universitar (CEMU), propune 

retragerea acreditării unor școli doctorale, motivul fiind „încălcarea gravă și în 

mod repetat a standardelor de calitate și etică profesională”. 

https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-subiectele_zilei-24376220-pressone-decizie-istorica-ministerul-educatiei-inchide-fabricile-plagiat-academia-politie.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-subiectele_zilei-24376220-pressone-decizie-istorica-ministerul-educatiei-inchide-fabricile-plagiat-academia-politie.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-subiectele_zilei-24376220-pressone-decizie-istorica-ministerul-educatiei-inchide-fabricile-plagiat-academia-politie.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-subiectele_zilei-24376220-pressone-decizie-istorica-ministerul-educatiei-inchide-fabricile-plagiat-academia-politie.htm
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Ce prevede proiectul Hotărârii de Guvern, potrivit Notei de fundamentare: 

 

1. Reorganizarea studiilor de licenţă la nivelul Academiei de Poliţie „Alexandru 

Ioan Cuza”, exclusiv în cadrul a două facultăţi în vederea formării iniţiale a 

ofiţerilor pentru structurile MAI şi pentru ceilalţi beneficiari din cadrul sistemului 

naţional de apărare, ordine publică şi securitate naţională, respectiv Facultatea de 

Poliţie (domeniul de licenţă „Drept”, specializarea „Drept” şi domeniul de licenţă 

„Ştiinţe militare, informaţii şi ordine publică”, specializarea „Ordine şi siguranţă 

publică”) şi Facultatea de Pompieri (domeniul de licenţă „Ingineria instalaţiilor”, 

specializarea „Instalaţii pentru construcţii-pompieri”). 

 

Facultatea de Poliţie se înfiinţează prin reorganizarea Facultăţii de Poliţie, 

Facultăţii de Jandarmi, Facultăţii de Poliţie de Frontieră şi a Facultăţii de Ştiinţe 

Juridice şi Administrative din cadrul Academiei, şi preluarea de la acestea a 

atribuţiilor formative, a elementelor de structură şi a personalului didactic. 

 

Programele de studii universitare organizate de Facultatea de Ştiinţe Juridice şi 

Administrative, Facultatea de Poliţie, Facultatea de Poliţie de Frontieră şi 

Facultatea de Jandarmi din cadrul Academiei de Poliţie „Alexandru Ioan Cuza”, 

aflate în desfăşurare la data intrării în vigoare a hotărârii, se vor desfăşura în 

continuare, până la finalizare, conform planurilor de învăţământ aprobate, în cadrul 

Facultăţii de Poliţie, nou înfiinţate. 

 

2. Desfiinţarea Facultăţii de Arhivistică. Aceasta urmează să îşi desfăşoare 

activitatea, în lichidare, până la absolvirea programelor de studii universitare de 

licenţă de către toţi studenţii înmatriculaţi, personalul urmând a fi preluat în cadrul 

noilor structuri. 

 

Programele de studii universitare organizate de Facultatea de Arhivistică din cadrul 

Academiei de Poliţie „Alexandru Ioan Cuza”, aflate în desfăşurare la data intrării 

în vigoare a hotărârii, se vor desfăşura în continuare, până la finalizare, conform 

planurilor de învăţământ aprobate. 
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3. Asigurarea suportului necesar pentru materializarea intenţiei Ministerului 

Afacerilor Interne de a realiza masterate profesionale destinate exclusiv 

persoanelor care au absolvit studii universitare de licenţă în specializări necesare 

MAI. Prin acest demers se creează premisele unor mecanisme de reducere a 

deficitului de personal înalt specializat, soluţia preconizând acordarea gradului 

profesional/militar şi repartizarea absolvenţilor în structurile MAI. 

 

Asigurarea calităţii acestor programe de studii reprezintă unul dintre principalele 

obiective ale procesului de reorganizare a Academiei de Poliţie. 

 

4. Eliminarea referirilor la studiile universitare de doctorat organizate la nivelul 

Academiei de Poliţie „Alexandru Ioan Cuza”. Programele de studii doctorale 

organizate de către Şcolile doctorale din cadrul Academiei de Poliţie „Alexandru 

Ioan Cuza” aflate în desfăşurare se continuă, până la finalizare, conform 

programelor individuale de cercetare ştiinţifică. 

 

În ceea ce priveşte formarea continuă, Academia de Poliţie păstrează programele 

de masterat acreditate în domeniul de licenţă „Drept”, specializarea „Drept” 

respectiv in domeniul de licenţă „Ştiinţe militare, informaţii şi ordine publică”, 

specializarea „Ordine şi siguranţă publică”, si domeniul de licenţă „Ingineria 

instalaţiilor”, specializarea „Instalaţii pentru construcţii-pompieri”. 

 

De asemenea, se propune ca Academia de Poliţie „Alexandru Ioan Cuza” să 

coordoneze metodologic, didactic şi curricular Institutul de Studii pentru Ordine 

Publică, Centrul Multifuncţional de Pregătire Schengen şi Centrul de Formare 

Iniţială şi Continuă al MAI, structuri MAI cu atribuţii privind organizarea şi 

desfăşurarea programelor de formare continuă nonuniversitară, în context formal. 

 

”Aceste soluţii au în vedere regândirea şi modernizarea programelor de pregătire 

atât la nivel academic, în scopul dobândirii de către cursanţi a abilităţilor practice 

necesare prevenirii şi combaterii eficiente a riscurilor la adresa ordinii şi siguranţei 

publice.  
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În consecinţă, prin acest demers se preconizează materializarea intenţiei 

Ministerului Afacerilor Interne de a asigura, pentru structurile din subordine, 

nevoia de personal de calitate care să răspundă necesităţilor misiunilor din 

competenţă”, se arată în Nota de fundamentare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Klaus Iohannis a semnat: se dă liber la angajări în Ministerul de Interne 

Președintele României, Klaus Iohannis, a semnat joi, 13 mai 2021, următoarele 

decrete: 

 Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței Guvernului 

nr. 17/2019 pentru modificarea pct. 1 din anexa la Legea nr. 196/2002 pentru 

aprobarea Ordonanței Guvernului nr. 74/2001 privind abilitarea Ministerului 

Afacerilor Interne de a angaja şi presta servicii (PL-x 436/08.10.2019); 

 Decret privind promulgarea Legii pentru modificarea şi completarea 

Ordonanței Guvernului nr. 119/1999 privind controlul intern/managerial şi 

controlul financiar preventiv (PL-x 673/05.11.2018); 

 Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței Guvernului 

nr. 14/2019 pentru modificarea şi completarea Ordonanței Guvernului nr. 

29/2015 privind gestionarea şi utilizarea fondurilor externe nerambursabile 

şi a cofinanțării publice naționale, pentru obiectivul „Cooperare teritorială 

europeană”, în perioada 2014-2020 (PL-x 538/28.10.2019); 

 Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței Guvernului 

nr. 5/2019 pentru prorogarea unui termen prevăzut în art. 2 alin. (1) din 

Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 18/2015 privind stabilirea unor 

măsuri necesare pentru asigurarea tranziției de la televiziunea analogică 

terestră la televiziunea digitală terestră şi implementarea serviciilor 

multimedia la nivel național (PL-x 532/28.10.2019); 

 Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței Guvernului 

nr. 27/2019 pentru modificarea și completarea Ordonanței de urgență a 

Guvernului nr. 13/2013 privind serviciile poștale (PL-x 548/28.10.2019); 
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 Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței Guvernului 

nr. 20/2019 pentru modificarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 

76/2018 privind aprobarea Programului de investiții în domeniul culturii, 

precum şi pentru modificarea şi completarea unor acte normative (PL-x 

542/28.10.2019); 

 Decret privind promulgarea Legii pentru completarea art. 34 din Legea nr. 

53/2003 - Codul muncii (PL-x 354/10.09.2019). 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Chestorul Benone Matei, directorul Operatiunilor Speciale, numit seful 

Politiei Romane 

Chestorul Benone Matei a fost numit joi, 13 mai, de premierul Florin Citu seful 

Politiei Romane, potrivit unei decizii publicate in Monitorul Oficial. El conduce 

acum Directia de Operatiuni Speciale din politie. 

 

Benone Matei a primit gradul de chestor de politie in noiembrie 2020 de la 

presedintele Klaus Iohannis. 

In acest moment, seful interimar al Politiei Romane este Eduard Miritescu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Florin Cîţu: Încasări record la bugetul de stat în aprilie prin conformare 

voluntară. Soluţia pentru eliminarea evaziunii fiscale este digitalizarea 

Premierul Florin Cîţu a declarat joi că datorită conformării voluntare s-au 

înregistrat încasări record la bugetul de stat, iar soluţia pentru eliminarea evaziunii 

fiscale pe care a propus-o de la bun început a fost digitalizarea, transmite News.ro. 

„Anul acesta au fost conectate casele de marcat la ANAF. Anul acesta vom 

introduce şi e-factuarea sau factura electronică”, a mai spus şeful Guvernului. 

 

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/klaus-johannis/presedinte/iohannis-a-avansat-la-gradul-de-chestor-16-sefi-din-mai-printre-acestia-este-si-secretarul-de-stat-bogdan-despescu-1646804
https://ziare.com/klaus-johannis/presedinte/iohannis-a-avansat-la-gradul-de-chestor-16-sefi-din-mai-printre-acestia-este-si-secretarul-de-stat-bogdan-despescu-1646804
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„Avem cea mai bună strategie până acum pentru că conformarea voluntară a 

crescut pentru prima oară în aceşti doi ani de zile. Nu pot să vă dau cifrele pentru 

luna aprilie, dar vă spun că sunt încasări record la venitul de stat, prin conformare 

voluntară. Nu am crescut taxele în aceşti ani. Din contră. Am avut şi unele 

facilităţi. Nu am introdus taxe noi şi totuşi, atunci când ai predictibilitate, pentru că 

aceasta era cheia – le-am promis românilor, antreprenorilor că nu modificăm 

taxele. Ne-am ţinut de cuvânt anul trecut, anul acesta şi cei care contribuie îşi 

plătesc taxele. Deci avem conformare voluntară, asta este important. Vedem o 

creştere a gradului de conformare voluntară”, a explicat Florin Cîţu, întrebat care 

este gradul de colectare a taxelor şi impozitelor în România. 

Chestionat care este strategia pentru combaterea evaziunii fiscale, premierul a 

replicat: „În ceea ce priveşte eliminarea evaziunii fiscale, pentru că trebuie să 

recunoaştem că există, soluţia pe care am propus-o din primul moment este 

digitalizarea. Anul acesta au fost conectate casele de marcat la ANAF. Anul acesta 

vom introduce şi e-factuarea sau factura electronică. Ea a făcut minuni pentru o 

ţară cu probleme de evaziune fiscală cum este Italia şi veţi vedea că şi pentru 

România ea va face minuni în ceea ce priveşte reducerea acelei evaziuni fiscale sau 

gap-ului de la colectarea de TVA”. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Parchetul general anunță că, din cercetările realizate până acum, nu s-a 

putut stabili diferența de voturi între Clotilde Armand și Dan Tudorache. 

Termenul de finalizare a anchetei a fost extins până pe 1 august 

Parchetul general a anunțat joi că, până în acest moment, nefiind gata cercetările, 

nu a putut fi stabilită diferența de voturi de la alegerile locale între Clotilde 

Armand și Dan Tudorache, menționând că a fost fixat un nou termen de finalizare 

a anchetei pentru data de 1 august 2021. 

Precizările parchetului vin după apariția în spațiul public a informației că polițiștii 

și procurorii de la Secția Specială (SIIJ) care instrumentează dosarul alegerilor 

locale din Sectorul 1 al Capitalei ar fi descoperit că există o diferență mare între 

buletinele de vot existente fizic și numărul total de voturi exprimate (detalii aici). 

https://www.g4media.ro/surse-procurorii-si-politistii-au-constata-ca-lipsesc-multe-buletine-de-vot-de-la-alegerile-locale-din-sectorul-1-dosarul-deschis-de-sectia-speciala-dupa-plangerea-lui-daniel-tudorache.html
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Alegerile locale de anul trecut pentru primăria Sectorului 1 au fost câștigate de 

candidata USR PLUS, susținută de PNL, Clotilde Armand. 

Comunicatul Parchetului general:  

În cauza privind alegerile locale din Sectorul 1 București, aflată în instrumentarea 

Secției pentru infracțiunilor din justiție, activitățile dispuse de procurorul de caz 

prin ordonanța din data de 5 februarie 2021 nu au fost finalizate, Direcția 

Generală de Poliție a Municipiului București solicitând motivat prelungirea 

termenului stabilit pentru aducerea la îndeplinire a tuturor obiectivelor fixate. 

Luând în considerare complexitatea procedurilor și volumul mare de muncă pe 

care îl implică, procurorul de caz a aprobat solicitarea menționată și a fixat un 

nou termen de finalizare, respectiv 1 august 2021. 

Menționăm că din verificările efectuate nu s-a putut stabili diferența de voturi 

între candidați, nefiind finalizate activitățile dispuse de către procuror. 

Pe măsura derulării cercetărilor vom comunica informații suplimentare, în 

limitele impuse de Codul de procedură penală și de Ghidul de bune practici 

privind relația sistemului judiciar cu mass-media, aprobat de Plenul Consiliului 

Superior al Magistraturii prin Hotărârea nr. 197 din 17 septembrie 2019. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Premierul Cîțu anunță că va discuta în coaliție o posibilă modificare a legii 

care îi scapă pe evazioniști de închisoare 

Premierul Florin Cîțu a anunțat joi că va pune în discuția coaliției guvernamentale 

posibilitatea inițierii unui proiect de lege care să corecteze legea promulgată în 

martie de președintele Klaus Iohannis care le dă posibilitatea evazioniștilor fiscali 

să scape de închisoare dacă plătesc prejudiciul și o serie de penalizări. 

”Este o temă de discutat în coaliție și o voi pune pe agenda coaliției de săptămâna 

viitoare”, a declarat premierul Florin Cîțu când a fost întrebat într-o conferință de 

presă despre legea promulgată de președinte. 
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Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat pe 31 martie legea inițiată de PSD care îi 

scapă pe evazioniști de închisoare dacă achită prejudiciul, deși putea să o trimită la 

Parlament pentru rediscutare. Întrebat de reporterul G4Media.ro de ce a promulgat 

legea, deși putea să o retrimită Parlamentului, el a susținut eronat că legea își 

încheiase ciclul legislativ. Ulterior, Iohannis a spus că dacă parlamentul inițiază o 

modificare a legii, el o va promulga. 

Legea, inițiată de deputatul PSD Cătălin Rădulescu, supranumit ”Mitralieră”, a 

primit votul final din partea Camerei Deputaților pe 15 decembrie 2020, în ultima 

zi a legislaturii trecute. Deputații PNL și USR au votat împotriva inițiativei. 

Actul normativ prevede că cei inculpați pentru evaziune fiscală de până la 100.000 

de euro, infracțiune care în prezent se pedepsește cu închisoarea, scapă doar cu 

amendă dacă achită integral prejudiciul, iar dacă dau și 20% în plus, fapta nu se 

mai pedepsește deloc, indiferent de cuantumul evaziunii. 

Potrivit înregistrării electronice a voturilor, s-au pronunțat ”pentru” deputații PSD, 

Pro România și ALDE și ”împotrivă” cei de la PNL și USR. Deputații UDMR s-au 

abținut. Totuși, deputata PNL Viorica Cherecheș, mama primarului Cătălin 

Cherecheș din Baia Mare a votat în favoarea inițiativei. Viorica Cherecheș nu a 

mai fost pusă pe lista PNL de candidați la alegerile parlamentare din 6 decembrie. 

Legea a fost sesizată la CCR de Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie – Secţiile Unite, 

de Guvernul României şi de Avocatul Poporului. Curtea a decis că legea este 

constituţională. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Cursul valutar a ajuns la 4,9265 lei/euro. ROBOR la 3 luni a rămas la 1,54% 

Cursul de schimb leu/euro a urcat uşor,  cotaţia de referinţă anunţată ieri la prânz 

de BNR fiind de4,9265 lei/euro, apropiată de cea de miercuri, de 4,9263 lei/euro. 

Indicele ROBOR la 3 luni, folosit pentru calcularea dobânzilor variabile la 

creditele în lei acordate înainte de luna mai 2019, a staţionat ieri la 1,54% pe an. 

Indicele scăzuse marţi, 11 mai 2021, la 1,54%, după ce în ultimele 16 zile a stagnat 

la cotaţia de 1,59%. 
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Cursul leu/euro a închis luna aprilie în scădere, euro fiind cotat la 4,9247 lei, după 

ce pe 20 aprilie a atins un maxim istoric de 4,9279 lei. În aprilie, faţă de martie, 

cursul a scăzut cu 0,07%, iar de la începutul anului creşterea este de circa 1,1%. 

Lunile aprilie şi mai au adus o temperare a pieţei valutare, după ce în primul 

trimestru din 2021, piaţa valutară a fost fluctuantă, martie aducând o accentuare a 

deprecierii monedei naţionale, cursul leu/euro depăşind maxim istoric după maxim 

istoric. 

Pentru 2021, majoritatea analiştilor au anticipat deprecierea monedei naţionale în 

faţa euro, însă nu au prognozat un curs peste pragul de 5 lei/euro în acest an. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 În aprilie, angajatorii au plătit cel mai bine pentru munca în străinătate, 

servicii auto, curierat şi pentru servicii medicale. În medie, salariile oferite 

pentru munca din străinătate au fost de circa 1.800 de euro, cele pentru 

angajaţii din servicii auto sau curierat ajung la 1.180 de euro, iar personalul 

medical câştigă mai mult de 1.000 de euro lunar 

Cei mai căutaţi angajaţi din piaţa locală a muncii au fost inginerii, meseriaşii, 

constructorii,  lucrătorii din producţie – depozit – logistică,  precum şi cei din 

categoria şoferi – servicii auto – curierat. 

În aprilie, angajatorii au plătit cel mai bine pentru munca în străinătate, servicii 

auto, curierat şi pentru servicii medicale. Astfel, în medie, salariile oferite pentru 

munca din străinătate au fost de circa 1.800 de euro, cele pentru angajaţii din 

servicii auto sau curierat ajung la 1.180 de euro, iar personalul medical câştigă mai 

mult de 1.000 de euro lunar, conform datelor de la platforma OLX. 

Luna trecut, cei mai căutaţi angajaţi din piaţa locală a muncii au fost inginerii - 

meseriaşii - constructorii, cu 13.521 de anunţuri postate de angajatori pe platforma 

OLX, în creştere cu 1% faţă de luna anterioară şi cu 71% faţă de aceeaşi lună din  
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anul 2020,  lucrătorii din producţie – depozit – logistică, cu 10.724 de anunţuri 

postate, cu 14% mai multe faţă de luna precedentă şi cu 54% mai multe faţă de 

aprilie 2020,  precum şi cei din categoria şoferi – servicii auto – curierat, cu 7.975 

de anunţuri postate de angajatori, în creştere cu 6% faţă de luna martie şi cu 124% 

faţă de aceeaşi lună din anul precedent. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Cîțu: Toți miniștrii vor fi în stradă la centre de vaccinare în 22 mai. Finala 

Cupei României va fi cu spectatori 

Premierul Florin Cîțu a anunțat joi că toți miniștrii vor fi în stradă la centre de 

vaccinare în data de 22 mai, pentru a impulsiona campania de vaccinare. 

El a mai spus că finala Cupei României la fotbal va fi primul eveniment sportiv cu 

spectatori și a spus că e posibil să participe și el la acest meci. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Muraru: Guvernul a adoptat azi prima Strategie națională pentru 

prevenirea şi combaterea antisemitismului, a xenofobiei, a radicalizării şi a 

discursului instigator la ură 

Guvernul a aprobat Strategia naţională şi Planul de acţiuni aferent pentru 

prevenirea şi combaterea antisemitismului, a xenofobiei, a radicalizării şi a 

discursului instigator la ură, a declarat Alexandru Muraru, consilier onorific al 

premierului, reprezentant special al Guvernului pentru Promovarea Politicilor 

Memoriei, Combaterea Antisemitismului şi a Xenofobiei. 

„Guvernul a adoptat, astăzi, prin hotărâre de guvern, prima Strategie naţională şi 

Planul de acţiuni aferent pentru prevenirea şi combaterea antisemitismului, a 

xenofobiei, a radicalizării şi a discursului instigator la ură. Practic, România, 

începând de astăzi, are o Strategie naţională, are un plan de măsuri concrete, cu 

finanţări, cu termene clare. Această Strategie vine ca urmare a unui context 

internaţional şi a unor realităţi interne.  
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România se alătură unui număr de state membre care au adoptat, până acum, astfel 

de documente strategice, fie pentru prevenirea şi combaterea antisemitismului, fie 

într-un cadru mai larg pentru prevenirea şi combaterea altor forme de intoleranţă, 

xenofobie, radicalizare, discurs instigator la ură, violenţă politică sau simbolică”, a 

declarat Alexandru Muraru, joi, într-o conferinţă de presă la Palatul Victoria. 

El a precizat că elaborarea strategiei a durat aproximativ 2 ani şi a implicat 20 de 

instituţii naţionale, între care 5 ministere – Educaţie, Afaceri Externe, Justiţie, 

Afaceri Interne şi Cultură. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Afacerile din comerţul cu autovehicule au crescut cu 17,4%, în primul 

trimestru al anului (INS) 

Volumul cifrei de afaceri din comerţul cu ridicata şi cu amănuntul, întreţinerea şi 

repararea autovehiculelor şi a motocicletelor s-a majorat cu 17,4%, ca serie brută, 

în primul trimestru al anului, raportat la aceeaşi perioadă din 2020, relevă datele 

publicate, vineri, de Institutul Naţional de Statistică (INS). 

 

În această marjă de creştere, o influenţă importantă au avut-o activităţile din: 

comerţul cu motociclete, piese şi accesorii aferente; întreţinerea şi repararea 

motocicletelor (+92,5%), comerţul cu autovehicule (+20,2%), comerţul cu piese şi 

accesorii pentru autovehicule (+16,4%) şi activităţile de întreţinere şi reparare a 

autovehiculelor (+1,3%). 

 

De asemenea, în intervalul 1 ianuarie - 31 martie 2021, comparativ cu primele trei 

luni din anul anterior, volumul cifrei de afaceri din comerţul cu ridicata şi cu 

amănuntul, întreţinerea şi repararea autovehiculelor şi a motocicletelor, ca serie 

ajustată în funcţie de numărul de zile lucrătoare şi de sezonalitate, a crescut cu 

15,6%. 
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Potrivit INS, la nivel comparativ martie - februarie 2021, afacerile totale din 

comerţul cu ridicata şi cu amănuntul, întreţinerea şi repararea autovehiculelor şi a 

motocicletelor au crescut atât ca serie brută (+24,6%), cât şi ca serie ajustată 

(+0,8%), în mare pare datorită rezultatelor consemnate în comerţul cu piese şi 

accesorii pentru autovehicule (+28,5%), comerţul cu autovehicule (+27%), 

comerţul cu motociclete, piese şi accesorii aferente; întreţinerea şi repararea 

motocicletelor (+18,1%) şi la activităţile de întreţinere şi reparare a autovehiculelor 

(+9,2%). 

 

Datele oficiale arată, totodată că, de la an la an, în luna martie, volumul total al 

cifrei de afaceri din comerţul cu ridicata şi cu amănuntul, întreţinerea şi repararea 

autovehiculelor şi a motocicletelor a înregistrat un salt de 34,6%, ca serie brută, 

respectiv cu 30,4%, ca serie ajustată. 

 

Pe segmentul seriei brute au fost majorări în: comerţul cu motociclete, piese şi 

accesorii aferente; întreţinerea şi repararea motocicletelor (+97,5%), comerţul cu 

piese şi accesorii pentru autovehicule (+38,3%), comerţul cu autovehicule 

(+36,1%) şi la activităţile de întreţinere şi reparare a autovehiculelor (+14,1%).  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Raportul privind morții de COVID-19: Diferență de peste 7.000 de 

decese între cele două platforme de raportare, până la 31 martie 

Ministerul Sănătății a publicat, vineri dimineață, raportul integral privind 

raportarea deceselor COVID-19 în România. Ministrul Sănătății, Ioana Mihăilă, 

prezentase în urmă cu o zi, într-o conferință de presă, date din raport, însă 

documentul nu fusese făcut public integral, în ciuda insistențelor presei. Ieri, și 

premierul Florin Cîțu a cerut publicarea raportului. Documentul arată că în 

platforma Corona forms au fost raportate în 2020 un total de 16.120 de decese de 

COVID-19, iar în platforma în alerte.ms.ro 18.988. Până la 31 martie 2021 însă, 

diferențele de raportare se măresc consistent: 31.132 de decese raportate în 

alerte.ms.ro și 23.931 în Corona forms. Practic, o diferență de peste 7.000 de 

decese. 
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"Pentru aceeași perioadă, în sistemul de supraveghere (Corona forms) s-au 

înregistrat 16120 de decese (în anul calendaristic 2020), iar în alerte.ms.ro. s-au 

inregistrat 18.948 de decese", se arată în raport. 

"Un export din cele două baze de date a relevat, însă, că pana la data de 31 martie 

2021 s-au înregistrat 31.132 de decese în alerte.ms.ro și respectiv 23.931 de decese 

în Corona forms", arată autorii raportului. 

Situația raportărilor până la 31 martie 2021: 

 

"Se constată că diferențele devin tot mai evidente începând cu luna octombrie 

2020, ceea ce poate fi asociat modificarilor succesive solicitate în platforma 

alerte.ms.ro în sensul creșterii complexitatii sau nivelului de detaliu pentru 

solicitările de raportare. Acest fapt s-a suprapus presiunii generate de agravarea 

situației epidemiologice", este explicația oferită în raport pentru diferențele de 

raportare în creștere. 

De asemenea, 25.879 de decese cu diagnostic secundar de COVID au fost raportate 

anul trecut, până la 31 decembrie 2020. Dintre acestea: 

 19.698 de decese (76%) au diagnostic secundar cu codul U07.1 (deces 

confirmat COVID). 
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 6.181 de decese (24%) au diagnostic secundar U07.2 (deces suspect 

COVID) 

Situația raportărilor până la 31 decembrie 2020: 

 

 

 

Ministerul Sănătății a început să lucreze la acest raport după ce fostul ministru 

Vlad Voiculescu a declarat public, după demiterea sa de la conducerea instituției, 

că are suspiciuni că decesele de COVID-19 sunt subraportate, după ce a văzut cifre 

în acest sens. 

"Remarcăm numărul extrem de redus de decese intra-spitalicești având drept 

diagnostic principal COVID-19 - 227 decese pentru anul 2020.  
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Aceasta situație relevă faptul că la nivelul tuturor unităților spitalicești, codificarea 

diagnosticului la extemare (principal și secundar) pentru raportarea DRG, cel putin 

pentru extenații decedați, reflectă într-o masură redusă situația reală a decesului de 

COVID. În opinia noastră, ar fi firesc ca diagnosticul la externare pentru pacientul 

decedat să fie concordant cu diagnosticul din certificatul constatator al decesului și 

cu diagnosticul din sistemul de supraveghere în cazul COVID", se arată în raportul 

elaborat de Ministerul Sănătății. 

"O altă observație este aceea că, în totalul deceselor având drept diagnostic 

secundar COVID - U.07.1 (19.698 decese), s-a constatat o mare variabilitate a 

diagnosticului principal. Astfel, unele dintre diagnosticele codificate ca principale 

erau diagnostice acute care, conform OMS, nu pot fi asociate bolii COVID ( ex. 

IMA, ulcer gastric acut, hernii, fracturi, traumatisme etc). S-a tentat o reducere a 

viciilor de raportare, prin menținerea în analiză a acelor cauze de deces - diagnostic 

principal - care pot fi asociate bolii COVID, sau pentru care diagnosticul nu a fost 

suficient de sugestiv (ex. șoc cardiogen, stop respirator). Menționăm că s-au reținut 

în analizătoate cauzele din codul J (boli respiratorii), toate tumorile și toate cazurile 

de diabet zaharat ca diagnostic principal. S-au eliminat in esență cazurile de 

fracturi, traumatisme, patologii digestive, hernii, IMA", se mai precizează în 

document. 

Analiza Ministerului Sănătății a identificat și un lot de 13 spitale cu abateri mari în 

luna martie 2021 față de mediile lunare din cele două perioade. S-au solicitat 

clarificari privind raportarile deceselor atât la spitalele respective, cat și la DSP, se 

precizează în raport 

Raportul Ministerului Sănătății poate fi consultat integral în documentul 

atașat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-05-14-24797182-0-raport-decese-covid-19.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-05-14-24797182-0-raport-decese-covid-19.pdf
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 Premierul Cîțu: Maratoanele de vaccinare vor continua toată vara. În acest 

sens, am planificat foarte bine dozele. Referitor la “pașapoartele de 

vaccinare”, aplicația este gata, dar trebuie pornită la nivelul UE. Ar trebui să 

avem o variantă finală la 1 iunie. 

Premierul Florin Cîțu a declarat în direct pentru Digi24 că rata de pozitivare a 

scăzut mai rapid “decât se așteptau autoritățile, deoarece românii au înțeles că 

trebuie să se vaccineze”. Acesta a mai precizat și că maratoanele de vaccinare 

vor continua toată vara, pentru a susține realizarea obiectivelor anunțate joi de 

Klaus Iohannis. Despre pașapoartele de vaccinare, Cîțu a declarat că aplicația 

este gata, dar că trebuie lansată la nivel european și că acest lucru ar trebui să se 

întâmple până la 1 iulie. 

Principalele declarații ale premierului Florin Cîțu: 

 Starea de alertă rămâne. Vom avea mâine o ședință de Guvern pentru a 

stabili ce restricții rămân. În spațiile închise, în piețele în aer liber, în locurile 

aglomerate și în stațiile de autobuze se păstrează masca. 

 Riscul rămâne în continuare în societate, iar dacă vrem să se continue 

etapele de relaxare, trebuie să ne vaccinăm. Eu am luat în calcul voința 

românilor de a reveni la normalitate. 

 Dacă se oprește vaccinarea, ne întoarcem în pandemie. Decizia de astăzi este 

una importantă, dar mai avem pași de urmat. Astăzi am prezentat un plan, iar 

după vom reevalua lucrurile. 

 Noi am împărțit lucrurile în două capitole – activitățile în spații închise 

(baruri, cafenele, restaurante), care de la 1 iunie sunt propuneri să fie 

deschise la 50% din capacitate pentru cei vaccinați, iar pentru activități în 

spații deschise de divertisment avem de la 15 mai evenimente cu capacitate 

de 25%.  

 Evenimentele private se vor putea desfășura cu capacitate de 70 de persoane 

vaccinate. 
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 De când vom avea pașaportul de vaccinare? Noi suntem pregătiți. Va fi 

folosit la ieșirea din țară sau de către cetățenii străini care vor să intre în 

România. Aplicația este gata, dar trebuie pornită la nivelul UE. Ar trebui să 

avem o variantă finală la 1 iunie. 

 Dispar restricțiile de noapte pentru trafic și activități economice 

(magazinele). Barurile, cafenelele, restaurantele rămân închise până la 1 

iunie. Nu se pot organiza încă petreceri de noapte. 

 Dacă obiectivele nu sunt atinse, putem discuta despre o frână de mână. Dacă 

vrem să menținem acest calendar de revenire la normalitate a unei economii 

după pandemie, trebuie să ne vaccinăm. Nu văd ridicarea stării de alertă. 

 Pe data de 22 mai se va organiza Finala Cupei României, la 25% din 

capacitate pentru evenimente sportive. O propunere este ca doar persoanele 

vaccinate să poată participa. În aceeași zi, Guvernul României iese în stradă 

pentru a susține campania de vaccinare, iar miniștrii vor promova vaccinarea 

prin toată țara. 

 Nu este o amenințare în acest moment că doar jumătate dintre cadrele 

didactice s-au vaccinat. 

 Vaccinații nu vor avea un statut social special, dar este normal să aibă 

anumite beneficii. 

 Vom construi PNRR astfel încât să putem să accesăm banii în etape. Dacă 

atingem unele borne, în 2022 vom putea accesa alți bani, și tot așa. 

 Despre uciderea ursului Arthur: România trebuie să aibă o strategie foarte 

importantă privind fauna. Trebuie să vedem ce strategii au și alte state care 

au o populație mare de urși și să urmărim cum au stabilit acea strategie. Nu 

este vorba doar despre urși, vrem o strategie pentru toată fauna din România. 

Legea trebuie aplicată. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Noua ambasadoare a României la Londra i-a prezentat reginei scrisorile de 

acreditare 

Noua ambasadoare a României la Londra, Laura Popescu, i-a prezentat joi reginei 

Elisabeta a II-a scrisoarile de acreditare, într-o ceremonie online care a avut loc la 

Palatul Buckingham, potrivit unui anunț postat pe pagina de Facebook a 

Ambasadei României din Marea Britanie. 

„Am fost deosebit de onorată să prezint Majestății Sale Regina Elisabeta a II-a 

scrisorile de acreditare ca ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în 

Regatul Unit al Marii Britanii și Irlandei de Nord, în cadrul unei ceremonii 

organizate la Palatul Buckingham. Mulțumesc Majestații Sale pentru primirea 

călduroasă și discuția avuta! Aprofundarea relatiilor româno-britanice și a 

Parteneriatului Strategic este una dintre prioritatile mele ca ambasador. Relația cu 

Regatul Unit este foarte importantă și datorita remarcabilei comunități românești, 

cu o contribuție semnificativă la viața de zi cu zi a acestui stat””, a scris Popescu 

pe Facebook. 

Ea l-a înlocuit în postul de ambasador pe fostul șef al cancelariei prezidențiale, 

Dan Mihalache, mutat la Ambasada României din Cipru. 

Potrivit propriului CV, Laura Popescu, năsută în 1972, este expert specializat în 

spaţiul european. Deţine gradul diplomatic de ministru-plenipotenţiar. Înainte de a 

fi numită ambasadoare, a ocupat funcţia de prim colaborator la Ambasada 

României la Londra. A mai lucrat la Ambasada României la Berlin (2009-2014). În 

centrala MAE a ocupat funcţiile de director adjunct al Direcţiei Europa 

Occidentală şi Europa Centrală (2014-2015), ulterior devenind directorul acestei 

direcţii (2017-2019). A fost consilier pentru politică externă în cadrul 

Administraţiei Prezidenţiale (2015-2017). Limbi străine: germană, engleză, 

franceză. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 Comerțul online, vizat de o nouă directivă UE. Obligații de raportare 

suplimentare 

Comerțul online, aflat în expansiune accelerată de la declanșarea pandemiei de 

COVID-19, este și sub vizorul autorităților din întreaga lume, în încercarea de a 

determina dacă sectorul contribuie corespunzător din punct de vedere fiscal. În 

acest scop, la nivel european a fost adoptată o nouă directivă - DAC 7, care, printre 

altele, vizează platformele de comerț electronic, respectiv comercianții care vând 

prin intermediul acestora. Conform noii reglementări, operatorii acestor platforme 

vor fi obligați să raporteze informații referitoare la vânzările intermediate prin 

intermediul platformei către autoritățile fiscale. Directiva trebuie aplicată de toate 

statele membre ale Uniunii Europene (UE) începând cu 1 ianuarie 2023 și, deși 

pare că mai este mult timp până atunci, cei vizați trebuie să se pregătească de 

acum, pentru că demersurile de implementare nu sunt simple. 

 

Ce fel de tranzacții ar urma să fie raportate? 

 

Activitățile vizate de noua directivă sunt închirierea de bunuri imobile 

(rezidențiale, comerciale), prestarea de servicii personale, vânzarea de bunuri și 

închirierea oricăror mijloace de transport. În aceste cazuri, operatorul platformei 

digitale va trebui să colecteze și să verifice anumite informații cu privire la 

activitățile desfășurate de către vânzătorii activi pe platformă și să transmită anual, 

până la data de 31 ianuarie a anului următor, către autoritățile fiscale din țara sa, 

veniturile obținute din vânzări. 

 

Ce nu va fi raportat? Nu vor fi raportate toate vânzările online, ci doar acelea 

intermediate printr-o platformă digitală (aplicație mobilă sau website), prin care un 

vânzător este pus în contact cu un cumpărător. Vânzările de produse proprii prin 

intermediul unei aplicații sau website dezvoltate de respectivul comerciant nu intră 

în sfera de aplicabilitate a directivei. În plus, pentru a simplifica raportarea, s-au 

introdus o serie de excepții pentru anumite activități și pentru unii vânzători sau 

chiar praguri valorice sub care veniturile obținute nu trebuie raportate. 
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Implicații pentru operatorii din România 

 

Noua obligație de raportare impune sarcini suplimentare tuturor operatorilor de 

platforme digitale din România - fie că este vorba de deținătorii de platforme de 

tipul marketplace, intens utilizate de consumatori în perioada pandemică și nu 

numai, sau de operatorii de platforme care intermediază servicii de închirieri de 

mijloace de transport, proprietăți imobiliare sau servicii personale - iar efectele 

resimțite nu vor fi doar fiscale, ci și comerciale, juridice și chiar legate de reputație. 

Toate aceste aspecte trebuie luate în calcul și analizate până la 1 ianuarie 2013, 

când DAC 7 urmează să fie aplicată. 

 

În funcție de modelul de business, unele platforme sunt scutite de obligația de 

raportare, astfel că este important ca operatorul să verifice dacă prevederile 

directivei se aplică sau nu în cazul său. Spre exemplu, un operator care desfășoară 

exclusiv activități de procesare a plăților sau listarea ori promovarea unei activități 

este exceptat de la obligația de raportare. Totodată, operatorul nu este obligat să 

transmită autorității fiscale date despre comercianții cu mai puțin de 30 de vânzări 

de bunuri, care, cumulat, nu depășesc 2.000 de euro într-un an calendaristic. 

 

În plus, anumiți operatori ar putea fi exceptați de la noile reglementări dacă 

prezintă argumente solide pentru care activitățile intermediate de platformă nu ar 

intra sub incidența directivei. Procedura nu este cunoscută deocamdată, însă este de 

așteptat să implice demersuri importante din partea operatorilor interesați, astfel că 

aceștia trebuie să își pregătească din timp argumentația. 

 

Acțiuni premergătoare pentru operatori 

 

Pregătirea va fi complexă, iar operatorii trebuie să țină cont de faptul că, pentru a 

asigura colectarea și verificarea informațiilor necesare raportării, cel mai probabil 

cadrul contractual trebuie modificat, partenerii, notificați, iar sistemele IT, adaptate 

să permită colectarea informațiilor și monitorizarea veniturilor. 
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În aceste condiții, cei vizați trebuie să întreprindă, în perioada următoare, acțiuni 

precum modificarea și comunicarea noilor clauze contractuale cu vânzătorii, 

efectuarea de proceduri de due diligence pentru colectarea și verificarea datelor 

despre vânzători, implementarea de proceduri interne pentru gestionarea viitoare a 

acestor acțiuni (colectarea de date, verificarea acestora și a valabilității lor), 

monitorizarea veniturilor obținute de vânzători prin intermediul platformei, 

raportarea către autorități, acțiuni de efectuat în cazul în care vânzătorul nu oferă 

informațiile solicitate. 

 

Pe de altă parte, inclusiv în cazul comercianților care operează prin intermediul 

platformelor apar consecințe. Este de așteptat ca autoritățile fiscale să verifice 

veniturile declarate de operatori, pentru a identifica dacă s-au colectat toate 

impozitele relevante. Astfel, la nivel operațional, colaborarea cu operatorul de 

platformă va deveni una și mai strânsă, devenind un partener de afaceri important. 

 

În concluzie, comerțul online ar trebui să contribuie semnificativ la bugetul de stat 

în viitor, iar noua directivă de raportare este un prim pas în această direcție. Este 

important ca operatorii de platforme să fie pregătiți să răspundă acestor provocări. 

 
(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

https://www2.deloitte.com/ro/ro/pages/tax/events/expansiunea-comertului-online-noul-actor-in-2021-aspecte-juridice-si-fiscale.html?nc=1
https://www2.deloitte.com/ro/ro/pages/tax/events/expansiunea-comertului-online-noul-actor-in-2021-aspecte-juridice-si-fiscale.html?nc=1

